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Protokół Nr 14/2019 

z obrad XIV sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  

w dniu 27 listopada 2019 r. 

 

 

Początek posiedzenia – godz. 14.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 17.50. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Piotr Dziadoń – Przewodniczący Rady Gminy Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  XIV  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Marka Olszewskiego – Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarza Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego, 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek;  

Kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 

Panią Danutę Bielecką – Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią                   

w Solance, 

Panią Grażynę Bień – Kierownika GOPS Srokowo, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM w Srokowie, 

Panie i panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń kontynuując posiedzenie sesji na 

podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 14 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Cezary 

Boroch, kolejny z listy radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  

i przeszedł do realizacji pkt. 2.  
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Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że porządek 

obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie, a przedstawia się on 

następująco: 

1.   Otwarcie XIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z  XIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Analiza zobowiązań podatkowych za trzy kwartały 2019 r. 

7.   Informacja o stanie mienia gminnego na dzień 31 października 2019 r. 

8.   Prace nad projektem budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. i Wieloletniej Prognozy      

      Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024. 

9.   Podjęcie uchwał w sprawach:  

9.1. Dopłaty do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy  

      Srokowo. 

9.2. Zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława Srokowskiego  

      w Srokowie  z Filią w Solance poprzez likwidację Szkoły Filialnej w Solance. 

9.3. Uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Srokowo z organizacjami  

       pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

       na 2020 r. 

9.4. Wyrażenia opinii dotyczącej lasów ochronnych stanowiących własność Skarbu  

       Państwa będących w zarządzie Nadleśnictwa Srokowo 

9.5. Ustalenia diet dla sołtysów. 

9.6. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2019-2023. 

9.7. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

10.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

12.   Zakończenie obrad XIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionym porządku obrad. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski złożył wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad do bloku uchwał: 

– Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/56/2019 z dnia 25 czerwca 

2019 r. dotyczącej zmiany uchwały Nr VIII/50/2019 z dnia 29 maja 2019 r.                        

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu w 2019 r. oraz 
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– podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/258/2018 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poddał pod głosowanie zmianę 

w porządku obrad polegającą na wprowadzeniu w punkcie 9.6 - podjęcie uchwały w 

sprawie zmiany uchwały Nr IX/56/2019 z dnia 25 czerwca 2019 r. dotyczącej zmiany 

uchwały Nr VIII/50/2019 z dnia 29 maja 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu w 2019 r. oraz w punkcie 9.9 - podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/258/2018 Rady Gminy Srokowo z dnia 

29 marca 2018 roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych                              

z równoczesnym przesunięciem pozostałych punktów porządku obrad. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie i bez uwag przyjęła zmianę polegającą 

na wprowadzeniu do porządku obrad w punkcie 9.6 - podjęcie uchwały                   

w sprawie zmiany uchwały Nr IX/56/2019 z dnia 25 czerwca 2019 r. 

dotyczącej zmiany uchwały Nr VIII/50/2019 z dnia 29 maja 2019 r.                       

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu                           

w 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poddał pod głosowanie zmianę 

w porządku obrad polegającą na wprowadzeniu w punkcie 9.9 - podjęcie uchwały                

w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/258/2018 Rady Gminy Srokowo z dnia 29 

marca 2018 roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych z równoczesnym 

przesunięciem pozostałych punktów porządku obrad. 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie i bez uwag przyjęła zmianę polegającą 

na wprowadzeniu do porządku obrad w punkcie   9.9 - podjęcie uchwały                

w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/258/2018 Rady Gminy Srokowo                    

z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych z równoczesnym przesunięciem pozostałych punktów 

porządku obrad.                      

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1.   Otwarcie XIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z  XIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 
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6.   Analiza zobowiązań podatkowych za trzy kwartały 2019 r. 

7.   Informacja o stanie mienia gminnego na dzień 31 października 2019 r. 

8.   Prace nad projektem budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. i Wieloletniej Prognozy      

      Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024. 

9.   Podjęcie uchwał w sprawach:  

9.1. Dopłaty do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy  

      Srokowo. 

9.2. Zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława Srokowskiego  

      w Srokowie  z Filią w Solance poprzez likwidację Szkoły Filialnej w Solance. 

9.3. Uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Srokowo z organizacjami  

       pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

       na 2020 r. 

9.4. Wyrażenia opinii dotyczącej lasów ochronnych stanowiących własność Skarbu  

       Państwa będących w zarządzie Nadleśnictwa Srokowo 

9.5. Ustalenia diet dla sołtysów. 

9.6. Zmiany uchwały Nr IX/56/2019 z dnia 25 czerwca 2019 r. dotyczącej zmiany  

       uchwały Nr VIII/50/2019 z dnia 29 maja 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy  

       finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu w 2019 r. 

9.7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2019-2023. 

9.8. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

9.9. Zmiany uchwały Nr XLVIII/258/2018 Rady Gminy Srokowo z dnia 29 marca 2018  

       roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

       w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych 

10.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

12.   Zakończenie obrad XIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszych 

propozycji zmian zamknął punkt 2 i przeszedł do realizacji punktu 3 porządku obrad. 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że protokół z XIII 

sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 25 października 2019 r. był do wglądu w biurze 

Rady Gminy oraz został wyłożony na pół godziny przed sesją na sali obrad (załącznik 

nr 5 do protokołu). Przewodniczący stwierdził, iż zapoznał się z protokołem, który 

wiernie odzwierciedla przebieg sesji Rady Gminy po czym zapytał radnych czy mają 

uwagi lub wnioski. Wobec braku zastrzeżeń poddał pod głosowanie protokół z XIII 

sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 25 października 2019 r., podczas którego na sali 

obrad obecnych było 12 radnych.  
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Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XIII sesji jednogłośnie i bez 

uwag  –  12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 0 gł. „wstrzymujących się”. 

 

   

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3 i przeszedł do  punktu 4  porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Wójta Gminy Srokowo                  

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik 

nr 6 do protokołu). 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w okresie międzysesyjnym czyli 

od dnia 25 października 2019 r. do dnia 27 listopada zostało wydanych 10 zarządzeń: 

1. Zarządzenie nr 74/2019 z dnia 31 października 2019 r. w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Srokowo na 2019 r. 

2. Zarządzenie nr 75/2019 z dnia 8 listopada 2019 r. w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przeprowadzenia przetargów oraz rokowań na zbycie nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Srokowo. 

3. Zarządzenie nr 76/2019 z dnia 15 listopada 2019 r. w sprawie przyjęcia projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024.  

4. Zarządzenie nr 77/2019 z dnia 15 listopada 2019 r. w sprawie przyjęcia projektu 

budżetu na rok 2020. 

5. Zarządzenie nr 78/2019 z dnia 15 listopada 2019 r. w sprawie powołania komisji 

do ustalenia norm zużycia paliwa dla samochodów służbowych eksploatowanych 

przez Urząd Gminy w Srokowie. 

6. Zarządzenie nr 79/2019 z dnia 15 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia normy 

zużycia paliwa dla samochodów stanowiących własność Urzędu Gminy Srokowo. 

7. Zarządzenie nr 80/2019 z dnia 18 listopada 2019 r. w sprawie upoważnienia 

pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie do prowadzenia 

postepowań w sprawach świadczeń wychowawczych, a także do wydawania 

rozstrzygnięć, oraz przekazywania informacji z wyłączeniem wydawania decyzji . 

8. Zarządzenie nr 80A/2019 z dnia 18 listopada 2019 r. w sprawie upoważnienia 

pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie do prowadzenia 

postepowań w sprawach świadczeń dobry start, a także do wydawania rozstrzygnięć 
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oraz przekazywania informacji z wyłączenie, wydawania decyzji. 

9. Zarządzenie nr 81/2019 z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie powołania komisji 

inwentaryzacyjnej oraz przeprowadzenia inwentaryzacji sprzętu Obrony Cywilnej 

stanowiącego mienie Skarbu Państwa. 

10. Zarządzenie nr 82/2019 z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność 

Gminy Srokowo. 

Ponadto w okresie międzysesyjnym  prowadzone były następujące 
działania: 

1. Wspólnie z Panem Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych oraz Panem Starostą 

dokonano objazdu dróg powiatowych. 

2. Miało miejsce spotkanie z sołtysami dotyczące spraw bieżących. Pan Wójt 

serdecznie podziękował sołtysom za pomoc w zebraniu informacji w sprawie zbiórki 

folii rolniczej. 

3. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu dotyczącym fotowoltaiki. 

4. W Urzędzie Wojewódzkim miało miejsce spotkanie w sprawie Funduszu Dróg 

Samorządowych, podczas którego poruszono temat budowy drogi Siniec-Siniec 

Cegielnia. 

5. Pan Wójt wziął udział w akcji społecznej zorganizowanej przez Nadleśnictwo 

Srokowo i wolontariuszy związanej z wywieszaniem budek lęgowych. 

6.Pan Wójt uczestniczył w uroczystościach związanych z odzyskaniem niepodległości. 

7. W dniu 12 listopada w GOK w Srokowie miało miejsce spotkanie radnych rady 

Gminy i sołtysów ze Starostą Kętrzyńskim. 

8. W Mazurskim Związku Międzygminnym – Gospodarka Odpadami w Giżycku odbyło 

się w spotkanie w sprawie odbioru filii rolniczej. 

9. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu z mieszkańcami miejscowości Szczeciniak, 

podczas którego poruszono kwestię funkcjonowania świetlicy wiejskiej. 

10. Pan Wójt wziął udział w posiedzeniu komisji Rady Gminy. 

11. Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie przekazano projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej oraz projekt budżetu gminy na przyszły rok. 

12. Wspólnie z Panią Skarbnik podpisano umowę na remont chodnika przy ulicy 

Lipowej. 
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13. Pan Wójt uczestniczył w spotkaniu Przewodniczącego Zarządu Mazurskiego 

Związku Międzygminnego - Gospodarka Odpadami w Giżycku z mieszkańcami naszej 

gminy. 

14. Miało miejsce spotkanie z przewoźnikiem świadczącym usługi przewozowe do 

Srokowa i do Węgorzewa w sprawie połączeń komunikacyjnych oraz problemów                    

z nimi związanymi. 

15. Wspólnie z Panią Skarbnik podpisano (z wykonawcą inwestycji) umowę na 

przebudowę drogi Srokowo- Pieczarki. 

16. Miało miejsce spotkanie z Kierownikiem Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie 

problemów występujących na drodze 650N. 

17. Odbyło się spotkanie z pracownikami Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                  

w Srokowie z okazji Dnia Pracownika Socjalnego. 

18. Wspólnie z Panem Przewodniczącym Rady Gminy Srokowo wspólnie 

uczestniczono w Powiatowych Obchodach Dnia Pracownika Socjalnego oraz  z okazji 

20-lecia Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie. 

19. Wspólnie z Sołtysem Sołectwa Jegławki oraz członkiem Rady Sołeckiej 

uczestniczono w uroczystościach wręczenia nagród za zbiórkę elektrośmieci. Pan 

Wójt pogratulował Panu Sołtysowi Kazimierzowi Rutkowskiemu zajęcia V miejsca                

w województwie w IX edycji konkursu. 

20. Pan Wójt wspólnie z Kierownikiem Zakładu Gospodarki Komunalnej                              

i Mieszkaniowej Panem Stanisławem Kachniarzem  uczestniczył w Zgromadzeniu 

Mazurskiego Związku Międzygminnego – Gospodarka Odpadami  w Giżycku, podczas 

którego podejmowano decyzję dotyczącą przystąpienia Związku do realizacji projektu 

związanego ze zbiórką odpadów rolniczych. Podczas Zgromadzenia miało miejsce 

spotkanie z Burmistrzem Miasta Kętrzyn w sprawach dotyczących ewentualnego 

przystąpienia Miasta Kętrzyn  do MZMGO. 

21. Pan Wójt złożył przygotowany przez Panią Skarbnik wniosek o umorzenie 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Ubiegamy się o umorzenie kwoty 41 250 zł z przeznaczeniem na oczyszczalnię 

ścieków w Brzeźnicy.   

22. Wspólnie z Panią Skarbnik została podpisana z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim 

umowę na dofinansowanie remontu drogi Siniec – Siniec Cegielnia w kwocie 

342 076,70 zł. Pan Wójt powiedział, że jeśli chodzi o terminy to postawiono nas w 

trudnej sytuacji ponieważ procedura przetargowa musi być przeprowadzona w roku 

bieżącym. Ponadto w tym roku musi być podpisana umowa z wykonawcą jak również  

przekazany plac budowy. Wszystkie te procedury muszą być bezwzględnie 

przeprowadzone w tym roku ponieważ Wojewoda musi nam przekazać zaliczkę  na 
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realizację tego przedsięwzięcia. W innym przypadku te środki mogą nam przepaść. 

Dlatego jak najszybciej chcemy wyrobić się ze wszystkimi terminami, aby do dnia 20 

grudnia zawieść do Wojewody komplet dokumentów w tym: umowę z wykonawcą, 

protokół z przekazania placu budowy i wniosek o uruchomienie środków. Czas na 

realizację zadania wynosi 12 miesięcy od dnia podpisania umowy.  

23. Od Straży Granicznej w Kętrzynie pozyskaliśmy dwa samochody, a mianowicie: 

Fiat Panda, rok produkcji 2007 z przebiegiem 80 tys. km oraz Ford S-Max, rok 

produkcji 2009 z przebiegiem 270 tys. km. 

24. Wójt Gminy powiedział, że wnioski, które zostały złożone do Lokalnej Grupy 

Rybackiej zajęły odpowiednio I i II miejsce w klasyfikacji po dokonaniu oceny przez 

Urząd Marszałkowski co oznacza, że mamy bardzo dużą szansę na pozyskanie 

dofinansowania.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał czy radni mają jakieś 

pytania do złożonej informacji? 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czego dotyczyło spotkanie robocze dotyczące 

problemów na drodze nr 650 N?  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że dotyczyło poruszenia 

problemów związanych m.in.: z oświetleniem (które pojawiły się od dnia czerwcowej 

wichury); z przepustem na drodze znajdującym się za Leśniewem jadąc w kierunku 

Węgorzewa; spływania wody na drogę w Leśniewie co powoduje wysokie 

prawdopodobieństwo wystąpienia wypadków komunikacyjnych w okresie zimowym. 

W tej sprawie odbędzie się odrębne spotkanie podczas którego zostanie ustalony 

sposób zabezpieczenia tej drogi. Kolejny temat dotyczył zastanowienia się nad 

rozwiązaniem w sprawie wprowadzenia dodatkowego oznakowania poziomego na 

drodze w Srokowie jadąc od strony Węgorzewa. Chodzi o spowolnienie ruchu na 

odcinku obwodnicy, ponieważ pomimo istniejącego ograniczenia prędkości prawie 

nikt się do niego nie stosuje, a mieszkańcy nie czują się bezpiecznie przechodząc po 

pasach w okolicach Poczty pomimo, że jest tam postawione lustro, które również nie 

spełnia swojego zadania. Dlatego też zostanie wystosowane pismo do ZDW po czym 

ponownie zostanie zwołana Komisja do Spraw Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego w 

celu przyjęcia jakiegoś rozwiązania. Sugerowano nam postawienie miernika prędkości 

z wyświetlaczem tak jak przy ul. Bydgoskiej w Kętrzynie (ale nie znamy kosztów jego 

zamontowania). Jeśli pojawią się dodatkowe urządzenia to przejście dla pieszych 

mogłoby pozostać, ale jeśli nie to należałoby je przesunąć w okolicach skrzyżowania 

leżącego przy byłej stacji CPN. Pan Wójt zwrócił uwagę na konieczność 

zamontowania barierek przy przystanku w Solance,  ponieważ biegnąca przy nim 

ścieżka rowerowa jest źle wyprofilowana co powoduje niebezpieczeństwo wyjazdu 

rowerów wprost na jezdnię. Kolejny wniosek mieszkańców dotyczył wykonania 

przejścia dla pieszych w miejscowości Sińczyk, które łączyłoby przystanki po obu 
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stronach jezdni. Po rozmowach otrzymaliśmy informację, że w tym przypadku nie ma 

możliwości wykonania przejścia w lokalizacji wskazanej przez mieszkańców. Dlatego 

też wstępnie uzgodniono, że złożymy wniosek o ograniczenie prędkości do 70 km/h 

lub nawet mniejszej, a Zarząd Dróg Wojewódzkich zawnioskuje do Policji o objęcie 

tego miejsca szczególną kontrolą. Kolejnym tematem poruszonym na spotkaniu był 

złożony wniosek o wycięcie dwóch drzew znajdujących się przy drodze na Kąty, które 

bardzo ograniczają widoczność. Drzewa te będą wycięte. Odpowiednia informacja 

wraz z przygotowanymi wnioskami zostanie złożona do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

o realizację wymienionych przedsięwzięć. Pan Wójt zwrócił się z prośbą do sołtysów, 

aby zwracali uwagę rolnikom, którzy bezpośrednio graniczą z pasem drogowym. 

Chodzi o to, aby w tych miejscach nie lokalizować żadnych swoich urządzeń w tym 

balotów i innych rzeczy, ponieważ w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Olsztynie 

powstała odrębna komórka do spraw wychwytywania wszelkich tematów związanych 

z nielegalnym zajęciem pasa drogowego w tym worywania się na jego teren. W tym 

celu robione są objazdy i w momencie gdy zostanie ujawnione zajęcie pasa, 

właściciele nieruchomości będą obciążani bardzo dużymi karami finansowymi.       

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  w związku z brakiem pytań 

zamknął pkt 4 i przystąpił do realizacji pkt 5 porządku obrad. 

Ad. pkt 5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  poprosił radnych o składanie 

interpelacji i zapytań po czym otworzył dyskusję. 

1.Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o przejazdy na trasie Srokowo - Kętrzyn 

przez Kosakowo, Jegławki i Windę. W imieniu mieszkańców oraz własnym radna 

poprosiła o interwencję w sprawie pozostawienia przejazdów autobusowych na tej 

trasie. Według pozyskanych danych, porannym kursem o godz. 7.10  jeździ ok. 40 

osób dziennie. Jeśli chodzi o uczniów to ok. 12-14 uczniów wsiada do autobusu w 

Srokowie, a potem w innych miejscowościach dosiadają się kolejne dzieci. Ogólnie 

kursujący na tej trasie (w obie strony) autobus jest pełny. Radna uważa, że tą 

sprawę należy przeanalizować pod kątem ilości uczniów oraz osób dorosłych 

korzystających z przejazdów. 

2. Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że do Urzędu Gminy Srokowo i do 

wiadomości Przewodniczącego Rady Gminy Srokowo wpłynął wniosek dotyczący 

podwyżki wynagrodzenia pracowników. Radna powiedziała,  że w projekcie budżetu 

na przyszły rok uwzględniono tylko wniosek Kierownika Referatu Gospodarki 

Terenowej, a pismo złożone przez pracowników jest nie ujęte w wykazie wniosków.  

Radna zwróciła się z prośbą o sprecyzowanie informacji czy wniosek pracowników 

został ujęty w budżecie, pracownicy będą mieli podwyżki, a jeśli tak to w jakim 

zakresie są one planowane? 
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Ad. pkt 2. Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że wniosek Kierownika 

Referatu nie został uwzględniony. Zgodnie z wydanymi założeniami do budżetu 

wprowadzono 6% wzrost wynagrodzeń dla pracowników urzędu oraz pracowników 

innych jednostek, na podstawie których został przygotowany projekt budżetu na 

przyszły rok. Środki zostały uwzględnione w rezerwie budżetu z tego względu, że nie 

wiemy jakie będą podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli oraz jaki będzie sposób ich 

realizacji. Na dzień dzisiejszy w projekcie budżetu państwa nie mamy żadnej 

informacji dotyczącej podwyżek dla nauczycieli, przy czym w zapowiedziach rządu 

mamy 6% podwyżkę  bez wskazania środków na ten cel. Kolejną kwestią jest 

wykonywanie dochodów z udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. Na 

chwilę obecną mamy szacunkowe informacje dotyczące zmniejszenia się nam 

wpływów z tytułu wprowadzenia zwolnień od podatku dla osób do 26 roku życia.  

Dlatego też podwyżki dla pracowników zostały umieszczone w rezerwie budżetowej. 

Wójt powiedział, że podwyżki dla pracowników są planowane, ale ostateczne decyzje 

dotyczące uruchamiania poszczególnych wydatków będą podejmowane w momencie 

gdy będziemy mieli pewność co do dochodów.    

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała kiedy Pan Wójt będzie miał pewność co do 

dochodów? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że w chwili potwierdzenia przez 

Ministerstwo poszczególnych pozycji dochodowych. Po uchwaleniu budżetu państwa, 

po otrzymaniu ostatecznej wersji subwencji oświatowej i innych informacji 

dotyczących dochodów będziemy podejmowali decyzje i uruchamiali środki na ten 

cel. Wójt przewiduje, że nastąpi to z końcem I  lub z początkiem II kwartału 

przyszłego roku. 

Ad. pkt 1. Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o dojazd 

dzieci do szkół to na poszczególne kursy wykupionych jest 9 lub 10 biletów 

miesięcznych. Doraźnie zdarza się, że czasami więcej osób korzysta z komunikacji 

zbiorowej, ale po rozmowie z właścicielem okazało się, iż te kursy przynoszą mu 

straty. Wójt zasugerował następujące rozwiązanie, a mianowicie, aby przewoźnik 

zrezygnował z jednego „środkowego” kursu i nadal kontynuował dojazd dzieci do 

szkół i z powrotem. Poza tym Wójt spotkał się z Panem Starostą, gdzie podczas 

rozmowy analizowano kwotę 30 tys. zł (rocznego) wsparcia finansowego dla 

przewoźnika. Jeśli przewoźnik zrezygnowałby z jednego kursu (na trzy które są) to 

dofinansowanie spadłoby do 20 tys. zł. W przypadku zwiększenia liczy osób 

korzystających z przejazdów to automatycznie zwiększa się rentowność przewoźnika, 

który po podpisaniu umowy ze Starostą ma obowiązek rozliczenia się z kasy fiskalnej 

i innych rozliczeń, na podstawie których otrzymuje dofinansowanie. Pan Wójt uważa, 

że w sprawach różnych należy jeszcze przedyskutować kwestię wsparcia finansowego 

na przewozy dla Starostwa. Jeśli radni Rady Gminy zdecydują się na wsparcie tego 

przedsięwzięcia to w grudniu należałoby przygotować projekt uchwały o udzieleniu 

pomocy finansowej dla Powiatu w roku 2020 co spowoduje, że będziemy musieli 
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znaleźć w budżecie kwotę 20 tys. zł na realizację tego zadania. Jeśli podejmiemy 

decyzję pozytywną to do 29 listopada Starosta Kętrzyński zawiezie dla Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego wniosek w tej sprawie. Jeśli tego nie uczyni to nie będzie 

dofinansowania co jeszcze bardziej skomplikuje sytuację finansową dla 

funkcjonowania linii komunikacyjnych.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy Starostwo również partycypuje                          

w kosztach dofinansowania? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że tak. W swoim budżecie 

zabezpieczają kwotę 30 tys. zł, a zadanie będzie obciążone kosztami po połowie 

środków. 

Radny Jarosław Stanicki zapytał czy Gmina Barciany również będzie dokładała się do 

dofinansowania przewozów? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że nie. Linia ta w większości 

obsługuje naszych mieszkańców. Wójt dodał, że podczas rozmów z przewoźnikiem 

dowiedział się, że linia Srokowo-Węgorzewo jest nierentowna, gdyż na 24 uczniów 

dojeżdżających do szkół wykupiono tylko 6 biletów miesięcznych. Reszta dzieci 

dojeżdża samochodami lub z rodzicami. Wójt poprosił, aby przewoźnik do końca roku 

nie rezygnował z kontynuacji organizowania przewozów na tym odcinku. Można 

byłoby podpisać porozumienie między powiatami na dofinansowanie 1 zł do 1 km, na 

które powiat Kętrzyński i Węgorzewski mogłyby złożyć wspólnie wniosek do 

Wojewody, ale raczej do tego nie dojdzie gdyż nie ma takiego porozumienia. Pan 

Wójt powiedział, że pojawił się kolejny przewoźnik, który jest zainteresowany 

wejściem na nasz rynek, ale w tych samych godzinach jak dotychczasowy 

przewoźnik. Oznacza to, że żaden z nich może się nie utrzymać na rynku co w 

konsekwencji może doprowadzić do sytuacji, że nie będziemy mieli żadnych kursów 

linii autobusowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszych 

interpelacji i zapytań zamknął punkt 5, a następnie przeszedł do realizacji punktu 6 

porządku obrad sesji. 

Ad. pkt 6.   

Analiza zobowiązań podatkowych za trzy kwartały 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał radni 

otrzymali w wersji elektronicznej i papierowej (załącznik nr 7 do protokołu), po czym 

poprosił Panią Skarbnik o wprowadzenie do tematu. 

 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że łączny plan dochodów z tytułu 

podatków i opłat lokalnych wynosił 5 015 783,35 zł, a na dzień 30 września 

wykonano 3 531 303,11 zł tj. 70,40% planu. Wykonanie podatków od osób 
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prawnych to 591 411,40 zł co daje 74,34%. Wykonanie podatku od osób fizycznych 

to 1 465,06 zł co daje 64,16%. Wpływy z tytułu udziałów Gminy w dochodach 

stanowiących dochody budżetu państwa tj. z podatku dochodowego od osób 

fizycznych za 9 miesięcy 2019 r. na plan 1 815 857 zł wyniosły 1 330 198 zł tj. 

73,25% planu. Natomiast udziały w podatku od osób prawnych wyniosły 90 267,22zł 

na plan 50 000 zł tj. 180,53%. Dochody z mienia gminy w tym: ze sprzedaży, 

dzierżawy, użytkowania wieczystego oraz z odsetek planowano na poziomie 

888 590zł, a wykonano 102 543,05 zł tj. 11,54%. Sprzedaż mienia wykonano tylko 

na poziomie 4,68%, ale ze względu na fakt, iż udało się nam odzyskać środki z 

odsetek od podatku Vat „w sprzedaży nie robimy nic na siłę”. Skutki decyzji 

wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy Ordynacja Podatkowa za 

okres sprawozdawczy wynoszą: umorzenie zaległości podatkowych – 3 786,80 zł co 

stanowi 0,21% przypisu. Kwotę 4 656 zł odroczono poza okres sprawozdawczy. 

Rolnikom zastosowano ulgi ustawowe w kwocie 159 453 zł w tym: inwestycyjne – 

17 870 zł; z tytułu kupna ziemi – 83 335 zł; z tytułu lasów wchodzących w skład 

rezerwatów na kwotę 58 248 zł. Od ponad 10 lat wskazane ulgi nie podlegają 

refundacji z budżetu państwa. Skarbnik powiedziała, że poziom wykonania planu jeśli 

chodzi o podatek dochodowy od osób fizycznych w wysokości 73,25% do końca roku 

może nie być wykonany ze względu na zwolnienie od podatku dla osób do 26 roku 

życia. Dlatego też poziom jego wykonania może być zachwiany.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję, a w związku     

z jej brakiem zamknął punkt 6 porządku obrad po czym przeszedł do kontynuacji 

punktu 7. 

Ad. pkt 7.  

Informacja o stanie mienia gminnego na dzień 31 października 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał 

(załącznik nr 8 do protokołu) radni otrzymali w trybie ustawowym, a następnie 

otworzył dyskusję. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że warto zauważyć pewne 

proporcje, ponieważ gmina na dzień dzisiejszy posiada ok. 375 ha gruntów z czego 

268 ha stanowią drogi. Pozostałe tereny obejmują: użytki rolne – 46 ha; 

zadrzewienia i zakrzaczenia – 12 ha; użytki kopalne – 8 ha; rekreacyjne i użytkowe 

14 ha, a pozostałe nieużytki 23 ha. Nie jest to duża powierzchnia gruntów, które 

potencjalnie mogłyby być zagospodarowane i sprzedawane, a z których można 

byłoby nabyć znaczące dochody. Pan Wójt zwrócił się do sołtysów o przekazywanie 

informacji mieszkańcom ich sołectw dotyczącą tego, że jeśli są drogi wewnętrzne 

stanowiące dojazd do terenów tylko i wyłącznie jednego właściciela, który chciałby 

uporządkować stan prawny nieruchomości to jest możliwość składania wniosków do 

gminy. Chodzi o to, że gmina ma możliwość sprzedaży dróg wewnętrznych w drodze 

bezprzetargowej na poprawę warunków zagospodarowania. Od wiosny będziemy 
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wykonywali przeglądy różnych działek  i jeśli okaże się, iż ktoś użytkuje np. wyoraną 

drogę śródpolną to będzie on obciążony czynszem dzierżawnym oraz podatkiem za 

użytkowanie tej nieruchomości. Wójt uważa, że będzie to również pewnego rodzaju 

forma zachęty do tego, aby użytkownicy regulowali stan prawny swoich 

nieruchomości.    

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w przedłożonym 

wykazie mienia nie widzi działki leżącej przy Kompleksie w Leśniewie, a przecież jak 

wiadomo jest ona przeznaczona do sprzedaży.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że wcześniej padały sugestie nad 

podziałem tej działki na mniejsze bez konieczności zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego. Chodzi o to, że mniejsze działki mogą szybciej znaleźć nabywcę.  

Zastanawiamy się również nad tym, aby część nieobjętą planem, a przeznaczoną pod 

zabudowę pensjonatu lub hotelu podzielić na mniejsze działki rekreacyjne                     

z przeznaczeniem do sprzedaży. Dlatego też ostatecznie nie podjęliśmy decyzji co 

mamy z tym zrobić, a wszelkie propozycje będą przedstawiane Radzie Gminy, aby 

wybrać najlepsze rozwiązanie. W przyszłości chcemy dokonać analizy studium                      

i przystąpić do zmian w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego 

dzięki czemu pojawią się nam nowe możliwości inwestowania w nasze tereny.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń uważa, że jeśli podzielimy działki  

przy obecnych zapisach to nabywcy też nie znajdziemy, ponieważ  w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego powinny być informacje dotyczące 

zabudowy w tym zagrodowej. Chodzi o to, aby nie generować problemów podczas 

nabycia działki na siebie. Ludzie sprzedając ziemię nie płaca podatku pod warunkiem, 

że kupią kolejna ziemię pod zabudowę, a nie np. pod obiekt turystyczny. 

Przewodniczący uważa, że bez zmiany studium i miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego będzie nam ciężko sprzedać tą nieruchomość.  

Przewodniczący zapytał czy nad jeziorem Rydzówka nie powinniśmy wykazać w 

sprzedaży dwóch działek? Podczas wcześniejszych rozmów podano takie informacje, 

a w dokumentacji wskazano tylko jedną działkę. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że na tym terenie mamy cztery 

działki, a mianowicie: dwie przy samej drodze oraz dwie, które są położone na 

wzniesieniu. Te działki zleciliśmy do wyceny. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy ma rozumieć, że 

otrzymana informacja dotyczy działek na które posiadamy wyceny?   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że nie. Na część z nich 

posiadamy wycenę, a na część jeszcze nie (są w trakcie wyceniania). 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że w materiale nie ma informacji 

dotyczących jakie to są działki czyli rolne, rekreacyjne czy budowlane? Radna 
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poprosiła, aby na przyszłość materiał w tym temacie był bardziej uszczegółowiony o 

przeznaczenie działek. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że przedłożony wykaz działek nie 

dotyczy działek rolnych, ale nieruchomości z innym przeznaczeniem. Wykaz zostanie 

uzupełniony. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała według jakiego „klucza” wybierano działki do 

zestawienia? Dlaczego wymieniono te działki, a nie inne? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że ludzie podpytują o to czy w 

danym obrębie geodezyjnym lub na terenie danej miejscowości posiadamy 

nieruchomości z przeznaczeniem do ich zbycia.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała które z podanych działek leżą w Srokowie? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że nie pamięta, ale 

przedstawiono działki budowlane. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy pojawiło się zainteresowanie działkami 

budowlanymi? Wcześniej mówiono, że nie brak jest zainteresowania.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że dopiero w okresie jesiennym 

ludzie zaczęli podpytywać o działki. Wcześniej nikt nie pytał o nieruchomości 

budowlane. Bardzo małe zainteresowanie dotyczyło małych działek rekreacyjnych.   

Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że gdyby był wywieszony baner informujący                 

o możliwości kupna działek sytuacja byłaby całkiem inna.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że zainteresowanie dotyczy 

małych działek rekreacyjnych leżących poza miejscowościami i z możliwością dostępu 

do linii brzegowej do jeziora. W Silcu mamy już wycenione i podczas przygotowania 

działek do sprzedaży, ale pojawił się problem, gdyż musimy znaleźć decyzję 

Wojewody z ok. 1980 roku ze względu na nieujawnienie działek w księgach 

wieczystych. Oznacza to, że w Ewidencji Gruntów w Starostwie właścicielem działek 

jest Gmina Srokowo, a w Księgach Wieczystych jest to Skarb Państwa. Dlatego 

najpierw musimy z tym zrobić porządek, ponieważ bez tych dokumentów nie 

możemy ogłosić przetargów na działki na które pojawiło się zainteresowanie. Wójt 

powiedział, że informacja dotycząca mienia gminnego będzie uzupełniona i podana 

do publicznej wiadomości. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała w jaki sposób mieszkańcy oraz osoby 

zainteresowane będą poinformowani o mieniu przeznaczonym do sprzedaży. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że informacja dotycząca mienia 

gminnego będzie uzupełniona o przeznaczenie z ewidencji gruntów oraz z planu 
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zagospodarowania miejscowego i podana do publicznej wiadomości na BIP oraz na 

tablicy ogłoszeń. Podczas ogłoszenia przetargów informacja jest wywieszana na 

stronie BIP, tablicy ogłoszeń oraz w prasie lokalnej. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy proces sprzedaży działek w naszej gminie 

wygląda tak, że ktoś gdzieś usłyszał o działce przeznaczonej do sprzedaży, a 

następnie przychodzi do urzędu i pyta pracowników odnośnie sprzedaży? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że tak nie jest. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że tak to właśnie wygląda z perspektywy 

osób zainteresowanych. To nie jest zdanie radnej, ale według opinii publicznej to aby 

wiedzieć o sprzedaży nieruchomości trzeba być blisko jakichkolwiek informacji.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski nie zgadza się z tym. Nie ma możliwości 

sprzedaży jakichkolwiek nieruchomości z wyjątkiem „dla najemców” oraz „na 

poprawę warunków w drodze bezprzetargowej”.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń uważa, że Pani radnej chodzi               

o to, aby stworzyć wykaz mienia gminnego, które może zostać przeznaczone do 

sprzedaży tak aby osoby zainteresowane nabyciem nieruchomości wcześniej mogły 

się o nich dowiedzieć. Oznacza to, że w takiej informacji powinny być umieszczone 

dane odnośnie nr. Działki, obrębu oraz klasyfikacja gruntów wraz z przeznaczeniem                     

z ewidencji gruntów i z planu zagospodarowania miejscowego.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że corocznie taki wykaz 

podłączany jest jako dokument do projektu budżetu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że do projektu 

budżetu dołączony jest wykaz pewnych nieruchomości, a nie wszystkich 

nieruchomości, które mogłyby być przeznaczone do sprzedaży.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że taki wykaz powstanie i zostanie 

podany do publicznej wiadomości. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 7 po czym przeszedł do realizacji punktu 8 porządku obrad.  

Ad. pkt 8.  

Prace nad projektem budżetu Gminy Srokowo na 2020 r. i Wieloletniej 

Prognozy  Finansowej Gminy Srokowo na lata 2020-2024. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał 

(załącznik nr 8 do protokołu) radni otrzymali w trybie ustawowym, a podczas 

posiedzenia komisji był on szczegółowo analizowany. Dodatkowe dyskusje będą 

miały miejsce podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych na początku grudnia 
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podczas, którego będą również wypracowane opinie poszczególnych komisji na temat 

projektu budżetu na 2020 rok. Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

 

Radny Marek Stachurski zapytał który projekt zajął pierwsze miejsce wśród wniosków 

złożonych do LGD?  

 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że był to projekt na żaglówki i 

sprzęt pływający. 

Radny Marek Stachurski uważa, że jest to projekt innowacyjny, ale zastanawia się 

czy nie stanowi on przerostu formy nad treścią dla naszej gminy?  

 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że złożono 4 wnioski, a nasz jako 

jedyny otrzymał dofinansowanie zgarniając całą pule środków na ten cel. Kolejny 

projekt dotyczący aktywnego wypoczynku nad jeziorem Rydzówka i Silec zajął drugie 

miejsce na złożonych 12 ofert. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o jaka kwotę zwiększa się koszty bieżące 

utrzymania kompleksu w projekcie budżetu? O ile wrośnie koszt utrzymania 

kompleksu? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że na razie to nie będzie nas nic 

kosztowało. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że był składany wniosek przez 

Stowarzyszenie o środki na realizację projektu związanego z prowadzeniem szkółki 

żeglarskiej.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy to jest nasze stowarzyszenie? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że tak jest to „Sukces każdego 

dziecka”. W ten sposób nie będziemy obciążeni kosztami. Ponadto dzięki temu 

doprowadzamy do maksymalnego włączenia organizacji pozarządowych w realizację 

różnych zadań prospołecznych. Z budżetu gminy trudno jest zagospodarować środki, 

a sięgając po fundusze zewnętrzne możemy też uzupełniać realizację  naszych zadań 

własnych z pieniędzy z zewnątrz. 

Radna Agnieszka Gajowniczek pożyczyła powodzenia w realizacji tego projektu. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że w programie współpracy z 

organizacjami pozarządowymi zaplanowano 8 tys. zł na szkółkę żeglarską co byłoby 

dodatkowym udziałem gminy, a z projektu stowarzyszenie może pozyskać do 50 tys. 

zł co daje łączną kwotę 58 tys. zł. 

Radny Marek Stachurski zapytał ile czasu musi być prowadzona szkółka żeglarska w 

ramach projektu?   
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Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że 5 lat. 

Radny Marek Stachurski powiedział, że projekt jest pisany na 1 rok, a więc co będzie 

się działo podczas kolejnych 4 lat?   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że corocznie trzeba będzie się 

ubiegać o środki.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w zapytał czy na pewno okres 

trwałości projektu wynosi 5 lat? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że tak. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 8 po czym przed przejściem do realizacji punktu 9 porządku 

obrad o godzinie 15.17 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 15.31.  

W trakcie przerwy obrady sesji opuścił radny Marek Stachurski oraz                              

radny Jarosław Stanicki – stan 10 radnych. 

Ad. pkt 9.   Podjęcie uchwał w sprawach:  

9.1. Dopłaty do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie 

Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym, który szczegółowo został przeanalizowany 

podczas posiedzenia komisji. Przewodniczący otworzył dyskusję, a w związku                     

z jej brakiem zamknął ją, po czym poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Andrzeja Kuriatę o odczytanie projektu uchwały Nr XIV/83/2019 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie dopłaty do taryfy za zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Srokowo, a następnie poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –                                      

10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIV/83/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 listopada 2019 r.                            

w sprawie dopłaty do taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków na 

terenie Gminy Srokowo. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2.  Piotr Dziadoń 

 3.  Henryk Flis 

 4.  Agnieszka Gajowniczek 
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 5. Andrzej Kuriata 

 6. Maciej Kuriata 

 7. Józef Łastówka 

 8. Renata Mendala 

 9. Krzysztof Mościcki 

 10. Wojciech Prawecki 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9.1, a następnie przystąpił do realizacji pkt 9.2 

porządku obrad.  

 

9.2. Zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. prof. Stanisława 

Srokowskiego w Srokowie  z Filią w Solance poprzez likwidację Szkoły 

Filialnej w Solance. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym po czym otworzył dyskusję. 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Danuta Bielecka 

powiedziała, że przeprowadziła rozmowy z dziećmi, które wcześniej uczyły się                     

w Solance, a od bieżącego roku szkolnego przeszły do Srokowa. Uczniowie 

stwierdzili, że dobrze czują się w nowej szkole i są zadowolone. Podobne stanowisko 

przedstawiają rodzice tych uczniów, którzy pozytywnie odnoszą się do zmiany 

placówki oświatowej ich dzieci. Ponadto planowane jest nowe i bardzo dobre 

wyposażenie świetlicy, która będzie się znajdowała na stołówce szkolnej. Dzięki takiej 

zmianie warunki uczniów przebywających na świetlicy szkolnej zmienią się na lepsze 

dzięki czemu dzieci będą mogły wykorzystywać to miejsce zgodnie z jego 

przeznaczeniem.    

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po czym poprosił odczytał projekt uchwały Nr XIV/84/2019 Rady 

Gminy Srokowo z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 

Podstawowej im. prof. Stanisława Srokowskiego w Srokowie  z Filią w Solance 

poprzez likwidację Szkoły Filialnej w Solance, a następnie poddał go pod głosowanie.     

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –                                      

10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIV/84/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 listopada 2019 r.                            

w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej                                               

im. prof. Stanisława Srokowskiego w Srokowie  z Filią w Solance poprzez 

likwidację Szkoły Filialnej w Solance. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1.  Cezary Boroch 

 2.  Piotr Dziadoń 

 3.  Henryk Flis 

 4.  Agnieszka Gajowniczek 

 5.  Andrzej Kuriata 

 6.  Maciej Kuriata 

 7.  Józef Łastówka 

 8.  Renata Mendala 

 9.  Krzysztof Mościcki 

 10. Wojciech Prawecki 

  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9.2, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 9.3 porządku obrad. 

 

9.3. Uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Srokowo                            

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2020 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym, a temat był szeroko analizowany podczas 

posiedzenia komisji Rady Gminy. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że w obecnym projekcie 

uchwały zmieniono kwoty dofinansowania w poszczególnych zadaniach, które zostały 

zwiększone i są zgodne ze środkami ujętymi w projekcie budżetu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń przedstawił zadania, na które 

będą ogłaszane konkursy, a mianowicie:  

1.Wypoczynek dzieci i młodzieży w tym warsztaty świetlicowe. „Organizacja czasu 

wolnego dla dzieci i młodzieży w tym zajęcia świetlicowe m.in. warsztaty kulinarne               

i rękodzieła” –3 000 zł; „Wakacje w siodle” –4 000 zł; „Wakacje z żaglami” –8 000 zł. 

2.Rozwój, promocja talentów, wspieranie funduszy stypendialnych – 8 000 zł. 

3.Kultura i promocja: Podtrzymywanie kultury i tradycji mniejszości narodowych 

Gminy Srokowo – 6 000 zł.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po czym poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja 

Kuriatę o odczytanie projektu uchwały Nr XIV/85/2019 Rady Gminy Srokowo                

z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy 

Gminy Srokowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2020 r., a następnie poddał go pod głosowanie.     



20 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –                                      

10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIV/85/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 listopada 2019 r.                            

w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy Gminy Srokowo                 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2020 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1.  Cezary Boroch 

 2.  Piotr Dziadoń 

 3.  Henryk Flis 

 4.  Agnieszka Gajowniczek 

 5.  Andrzej Kuriata 

 6.  Maciej Kuriata 

 7.  Józef Łastówka 

 8.  Renata Mendala 

 9.  Krzysztof Mościcki 

 10. Wojciech Prawecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9.3, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 9.4 porządku obrad. 

 

9.4. Wyrażenia opinii dotyczącej lasów ochronnych stanowiących własność 

Skarbu Państwa będących w zarządzie Nadleśnictwa Srokowo 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym i był on szczegółowo analizowany podczas 

posiedzenia komisji stałych Rady Gminy.  Przewodniczący Rady Gminy otworzył 

dyskusję po czym zapytał Radcę Prawnego Pana Ryszarda Bielańskiego czy będąc 

pracownikiem Nadleśnictwa Srokowo może brać udział w głosowaniu nad projektem 

uchwały?  

Radca Prawny Ryszard Bielański odpowiedział, że tak, ponieważ projekt uchwały nie 

dotyczy prywatnej sprawy Pana Przewodniczącego.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po czym poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja 

Kuriatę o odczytanie projektu uchwały Nr XIV/86/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia 

27 listopada 2019 r. w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej lasów ochronnych 

stanowiących własność Skarbu Państwa będących w zarządzie Nadleśnictwa 

Srokowo, a następnie poddał go pod głosowanie.     
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Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –                                      

10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIV/86/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 listopada 2019 r.                            

w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej lasów ochronnych stanowiących 

własność Skarbu Państwa będących w zarządzie Nadleśnictwa Srokowo. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1.   Cezary Boroch 

 2.   Piotr Dziadoń 

 3.   Henryk Flis 

 4.   Agnieszka Gajowniczek 

 5.   Andrzej Kuriata 

 6.   Maciej Kuriata 

 7.   Józef Łastówka 

 8.   Renata Mendala 

 9.   Krzysztof Mościcki 

 10. Wojciech Prawecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9.4, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 9.5 porządku obrad. 

 
9.5. Ustalenia diet dla sołtysów. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że zmieniony projekt 

uchwały radni otrzymali drogą elektroniczną. Podczas spotkania, które miało miejsce 

z Sołtysami naszej gminy podjęto pewne uzgodnienia dotyczące kwestii diet,                         

a następnie wspólnie wypracowano kompromis w tej sprawie. Przewodniczący Rady 

Gminy otworzył dyskusję. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że w orzecznictwie Sądów 

Administracyjnych  i w interpretacji prawników widnieje powszechnie przyjęty pogląd, 

iż dieta sołtysom nie należy się za pełnienie funkcji sołtysa, a tylko i wyłącznie za 

udział w sesji Rady Gminy. Nieobecność na sesji powoduje, że dieta w ogóle nie 

może być wypłacona. Oznacza to, że nie można stosować żadnych częściowych lub 

też procentowych potrąceń podczas nieobecności sołtysa na sesji tak jak np.                       

w przypadku radnego. Przedłożony projekt uchwały jest poprawny i zgodny                       

z orzecznictwem Sądu Administracyjnego. 

Radna Agnieszka Gajowniczek poprosiła o poprawienie zapisu w projekcie uchwały,                     

a mianowicie w miejsce „rekompensaty czasu” umieścić „za czas poświęcony na 

udział w sesji”.  
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po czym poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja 

Kuriatę o odczytanie projektu uchwały Nr XIV/87/2019 Rady Gminy Srokowo                  

z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia diet dla sołtysów, a następnie poddał 

go pod głosowanie poprawiony projekt uchwały.     

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –                                      

10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIV/87/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 listopada 2019 r.                            

w sprawie ustalenia diet dla sołtysów. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1.   Cezary Boroch 

 2.   Piotr Dziadoń 

 3.   Henryk Flis 

 4.   Agnieszka Gajowniczek 

 5.   Andrzej Kuriata 

 6.   Maciej Kuriata 

 7.   Józef Łastówka 

 8.   Renata Mendala 

 9.   Krzysztof Mościcki 

 10. Wojciech Prawecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9.5, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 9.6 porządku obrad. 

 

9.6. Zmiany uchwały Nr IX/56/2019 z dnia 25 czerwca 2019 r. dotyczącej 

zmiany uchwały Nr VIII/50/2019 z dnia 29 maja 2019 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu w 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali po czym otworzył dyskusję. 

Radny Cezary Boroch zapytał jaką kwotę musimy dołożyć z budżetu gminy do 

podjętej wcześniej uchwały?  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że zwiększenie obejmuje kwotę 

ok. 3 100 zł.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że zwiększona kwota obejmuje 

wykończenie ogrodzenia przy szkole oraz przełożenie części sieci telekomunikacyjnej 
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leżącej pod parkingiem.  Koszt wykończenia ogrodzenia przy murku firma wzięła na 

siebie. 

Radny Cezary Boroch zapytał czy inwestycja jest już zakończona? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że tak, ale formalnie jeszcze nie 

została odebrana. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po czym odczytał projekt uchwały Nr XIV/88/2019 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie zmiany uchwały Nr IX/56/2019 z dnia                     

25 czerwca 2019 r. dotyczącej zmiany uchwały Nr VIII/50/2019 z dnia 29 maja 

2019r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu w 2019 r.,                        

a następnie poddał go pod głosowanie.     

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –                                      

10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIV/88/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 listopada 2019 r.                            

w sprawie zmiany uchwały Nr IX/56/2019 z dnia 25 czerwca 2019 r. 

dotyczącej zmiany uchwały Nr VIII/50/2019 z dnia 29 maja 2019 r.                      

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu                      

w 2019 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1.Cezary Boroch 

 2.  Piotr Dziadoń 

 3.  Henryk Flis 

 4.  Agnieszka Gajowniczek 

 5. Andrzej Kuriata 

 6. Maciej Kuriata 

 7. Józef Łastówka 

 8. Renata Mendala 

 9. Krzysztof Mościcki 

 10. Wojciech Prawecki 

  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9.6, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 9.7 i 9.8 porządku obrad. 

 

9.7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2019-2023. 

9.8. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 
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Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę 

Cwalina  o krótkie wprowadzenie do omawianych projektów uchwał. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że uchwała w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej zmienia się w zakresie kwot wynikających ze zmian 

budżetowych po stronie dochodów i wydatków bez wprowadzania nowych 

przedsięwzięć. 

Jeśli chodzi o zmiany budżetu Gminy Srokowo to dotyczą one zmian w dochodach              

i wydatkach na podstawie decyzji  z dnia 22 listopada  z Ministerstwa Finansów                   

o  zwiększeniu subwencji oświatowej na 2019r o kwotę 1198zł (świadczenia na start 

dla nauczycieli stażystów);  

-Decyzją  z dnia 14 listopada  2019 r. Wojewody Warmińsko - Mazurskiego Nr 

457/2019 zmniejszająca środki na dotacje na zadania zlecone  gminie - wypłaty  

świadczeń rodzinnych o kwotę 75 854 oraz  zmniejszenie na opłacenie składek na 

świadczenia zdrowotne  -  kwota 957 zł.  

- Decyzją  z dnia 13 listopada  2019r.  Wojewody Warmińsko - Mazurskiego                        

Nr 445/2019 zmniejszająca środki na dotacje na zadania własne  gminy - na wypłaty  

składek na świadczenia zdrowotne o kwotę 778 zł na zasiłki okresowe - 13 334 zł, na 

zasiłki stałe o kwotę 4 757 zł.      

- Decyzją  z dnia 13 listopada 2019 r.  Wojewody Warmińsko - Mazurskiego                        

Nr 441/2019 zmniejszająca środki na dotacje na zadania zlecone  gminie - wypłaty 

świadczeń opieki zdrowotnej dla osób nie objętych obowiązkiem ubezpieczenia kwota 

12 zł.   

- Decyzją nr FK 471/2019 dnia 15 listopada b. r. Wojewoda Warmińsko - Mazurski 

zwiększył  o kwotę  119 zł  dotację za zadania zlecone Karta Dużej Rodziny;    

- Decyzją nr FK 459/2019 dnia 14 listopada  b. r. Wojewoda Warmińsko-  Mazurski 

zwiększył dotację na zadania zlecone t. j. na administrację w zakresie USC, DO                     

i ewidencji ludności o kwotę 4888 zł. 

Zdjęto z planu dochodów planowane dotacje z programu Polska Rosja na dwóch 

zadaniach tj. na drogach  kwota 562 548zł  i gospodarce wodno-ściekowej kwota                 

1 022 874,30 zł. Zdjęcie z budżetu zadania "Miejsca aktywnej rekreacji na terenie 

Gminy Srokowo" z powodu przeniesienia tego zadania na rok 2020 kwota 41 400 zł 

oraz zadania  zagospodarowanie centrum Srokowo - brak dofinansowania 42 500 zł. 

Przyjęcie po stronie planu odzyskanych środków z odsetek z Vat razem kwota           

694 823 zł.  

Zdjęcie z planu kwoty 600 000 zł z planowanej sprzedaży z mienia gminy. 

Zmiana klasyfikacji dofinansowania do przebudowy drogi Siniec Cegielnia z dotacji na 

zadania inwestycyjne do dotacji na zadania bieżące kwota 342 076,07 zł.  

Zmiana klasyfikacji dofinansowania projektu "Sołecka miejscówka" - Grant Marszałka 

z  dotacji z zadań bieżących na   zadanie   inwestycyjne kwota 11 787,95 zł   

Wydatki dotyczą przyjęcia po ich stronie środków w jednostkach organizacyjnych tj. 

Urzędzie Gminy, GOPS - zwiększeń i zmniejszeń środków w wyniku decyzji Wojewody 
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oraz Ministerstwa Finansów. 

Wniosek Starosty Kętrzyńskiego  o nieprzewidywalnym  zwiększeniu  zakresie robót 

na wspólnie realizowanym zadaniu (parking) o koszt 6 146,49zł t. j. 50% środki 

gminy  kwota 3024,52 zł. 

Zmiany w wydatkach bieżących dotyczą przeniesień pomiędzy paragrafami                   

w rozdziale  60016 - wprowadzenie środków na remonty i zabezpieczenie zimowe 

dróg  20 000 zł  zwiększenie w rozdz. 70005 na remonty mienia gminy.  

Wprowadzenie zadania inwestycyjnego tj. dostosowanie sali do możliwości 

nagrywania on line sesji Rady Gminy 55 000 zł tj. nagłośnienie i filmowanie obrad 

sesji. Pozostałe przeniesienia dotyczą dostosowania budżetu do potrzeb do końca 

roku. 

Zmiana klasyfikacji dofinansowania projektu Sołecka miejscówka - Grant Marszałka            

z dotacji na bieżące  zadania  na zadania inwestycyjne kwota 11 787,95zł. 

Przeznacza się kwotę 15 000zł na zakup oświetlenia świątecznego.  

Zdjęto z planu dochodów planowane dotacje z programu Polska Rosja na dwóch 

zadaniach tj. na drogach 562 548 zł i udział własnych środków 34 729 zł oraz  

gospodarce wodno-ściekowej kwota 1 022 874,30 zł ze środków programu oraz 

udział własny 84 441,65 zł.  

Zmiana klasyfikacji dofinansowania do przebudowy drogi Siniec Cegielnia     z dotacji 

na zadania inwestycyjne do dotacji na zadania bieżące kwota  342 076,07 zł.  

W Szkole Podstawowej  zmiany planów pomiędzy rozdziałami i działami dotyczące 

zmniejszenia na wydatkach bieżących w celu wyposażenia wszystkich praco -klasowni 

w nowy sprzęt komputerowy oraz przeniesienia płac i pochodnych z rozdz. 80101 na 

rozdziały dotyczące klas zerowych, punktu przedszkolnego, nauczycieli 

wspomagających, świetlic oraz pracowników stołówki.  

GOPS - zmiany dotyczą przeniesień pomiędzy rozdziałami i paragrafami w projektach 

realizowanych przez jednostkę  oraz w zadaniach bieżących realizowanych przez 

jednostkę dostosowując do potrzeb  do końca roku. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czego dotyczą środki w wysokości 100 tys. zł 

na zimowe utrzymanie dróg? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że zaplanowano taką kwotę, 

abyśmy na wszelki wypadek byli zabezpieczeni jeśli okaże się, iż zimą będziemy 

potrzebowali większej ilości mieszanki solno- piaskowej. Poza tym musimy jeszcze 

dokupić materiał na poprawę stanu dróg gruntowych i uporządkować np. zebrany 

gruz, którego nie da się wykorzystać, a którzy trzeba będzie zutylizować. Takie 

działania chcemy wykonać jeszcze w roku bieżącym, ponieważ w przyszłym roku 

będą obowiązywały już dużo wyższe kwoty na składowiskach odpadów, a kwota za 

ich przyjęcie może wzrosnąć z 370 zł do nawet 800 zł. Jeśli nam się uda coś 

zaoszczędzić to za tę kwotę dokupimy materiał do naprawy naszych dróg                    

i uzupełnienia chodników. 
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Radny Krzysztof Mościcki ma poważne zastrzeżenie co do kwoty 55 tys. zł                         

z przeznaczeniem na nagłośnienie i nagrywanie obrad sesji Rady Gminy. Radny 

uważa, że jest to wydatek niepotrzebny i należy go zredukować do takiego poziomu, 

przy którym moglibyśmy spełniać minimalne wymogi. Można zakupić jedną kamerę 

za ok. 1500 zł, która będzie nagrywała obrady, a pozostałe środki przeznaczyć na 

budowę np. czterech przydomowych oczyszczalni ścieków. Takie postępowanie jest 

wręcz przerostem formy nad treścią. Radny uważa, że takie działanie jest 

wydawaniem pieniędzy na fanaberie. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że zgadza się z tym, ale niestety 

obowiązek nagrywania obrad sesji został zapisany w ustawie o samorządzie 

gminnym. Pierwsze przymiarki zakupu sprzętu do nagrywania z emisją on line, 

sprzętu nagłaśniającego łącznie z systemem do głosowania  i oprogramowaniem 

opiewały na kwotę ok. 80 tys. zł. Prowadziliśmy rozmowy z różnymi firmami i w ten 

sposób doszliśmy do kwoty ok. 55 tys. zł. Jeśli uda się nam, aby doprecyzować 

rozmieszczenie sprzętu z jego instalacją na zakupionych meblach to 

najprawdopodobniej teraz będziemy już rozmawiali tylko o konkretach. Wójt wolałby 

te pieniądze przeznaczyć na inny cele, ale niestety obowiązek ustawowy musi być 

wypełniony. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zgadza się z Panem radnym, że 

są pilniejsze wydatki, ale jeśli ustawodawca coś nam nakazuje to należy te polecenia 

realizować. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  w związku z brakiem dalszej 

dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Andrzeja Kuriatę o odczytanie 

projektu uchwały nr XIV/89/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia 27 listopada 2019 r.  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2019-2023,                 

a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –   10 gł. „za”,                       

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XIV/89/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 listopada 2019 r.                            

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2019-2023. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1.  Cezary Boroch 

 2.  Piotr Dziadoń 

 3.  Henryk Flis 

 4.  Agnieszka Gajowniczek 

 5.  Andrzej Kuriata 

 6.  Maciej Kuriata 
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 7.  Józef Łastówka 

 8.  Renata Mendala 

 9.  Krzysztof Mościcki 

 10. Wojciech Prawecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w przyszłym roku 

przed zamknięciem budżetu „tak łatwo to nie będzie”, a radni będą nalegali, aby 

dochody ze sprzedaży mienia po prostu uzyskać. Przewodniczący podkreślił, że te 

działania w przyszłym roku muszą być zintensyfikowane. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że wyzbywanie się mienia na siłę 

nie jest rozwiązaniem, ale musimy działać tak, aby skutecznie część mienia zbyć za 

przyzwoite ceny. Poza tym wcześniej odzyskaliśmy Vat, a teraz odsetki. Idąc dalej, 

będziemy się starali od rządu odzyskać środki, które mamy niedofinansowane na 

zadania zlecone. Pan Wójt wspólnie z Panią Skarbnik przymierza się do 

zinwentaryzowania wszystkich kwot, po czym do 5 lat wstecz będziemy mogli 

domagać się roszczeń od administracji rządowej w kwestii ich zwrotu. Nie możemy 

tworzyć takich sytuacji, że nasz samorząd jest z każdej strony obcinany ze środków, 

które się nam należą. Pan Wójt nie wie jakie dokładnie to będą kwoty, ale ze 

wstępnych szacunków już wiadomo, że mamy o co powalczyć. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy Pan Wójt ma na myśli wystąpienie na 

drogę sądową?   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy radni mają jeszcze 

jakieś pytania dotyczące dyskusji nad zmianą budżetu gminy Srokowo na 2019 r.,                 

a wobec jej braku odczytał projekt uchwały nr XIV/90/2019 Rady Gminy Srokowo                   

z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 rok,                      

a następnie poddał go pod głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych większością głosów –                     

9 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,   1 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XIV/90/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 listopada 2019 r.                            

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 rok. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1.   Cezary Boroch 

 2.  Piotr Dziadoń 
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 3.  Henryk Flis 

 4.  Agnieszka Gajowniczek 

 5.  Andrzej Kuriata 

 6.  Maciej Kuriata 

 7.  Józef Łastówka 

 8.  Renata Mendala 

 9. Wojciech Prawecki 

  

Radni głosujący „Wstrzymuję się” podjęciu uchwały: 

1. Krzysztof Mościcki 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9.7 i 9.8, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 9.9 porządku obrad. 

 

 

9.9. Zmiany uchwały Nr XLVIII/258/2018 Rady Gminy Srokowo z dnia                  

29 marca 2018 roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w wersji elektronicznej po czym poprosił Panią Kierownik GOPS w 

Srokowie o wyjaśnienie dotyczące konieczności podjęcia tej uchwały.  

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie Grażyna Bień 

powiedziała, że konieczność ponownego podjęcia tej uchwały wynika z błędu, który 

znalazł się w tabeli, ponieważ ujęto w niej zapis: „Kryterium dochodowe osoby 

samotnie gospodarującej”, a powinno być „Kryterium dochodowe osoby samotnie 

gospodarującej lub na osobę w rodzinie”. Pomyłka została już naniesiona do 

obecnego projektu uchwały i przedłożona radnym w wersji elektronicznej oraz w dniu 

dzisiejszym w wersji papierowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że omyłkowo został pominięty zapis                  

o brzmieniu „lub na osobę w rodzinie” w tabeli. Dlatego po poprawieniu dokumentu 

wnosimy o ponowne podjęcie w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął ją, po odczytał projekt uchwały Nr XIV/91/2019 Rady Gminy 

Srokowo z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/258/2018 

Rady Gminy Srokowo z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych, a następnie poddał go pod głosowanie.     
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Rada Gminy Srokowo w obecności 10 radnych jednogłośnie –                                      

10 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XIV/91/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 27 listopada 2019 r.                            

w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/258/2018 Rady Gminy Srokowo                   

z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

 1.  Cezary Boroch 

 2.  Piotr Dziadoń 

 3.  Henryk Flis 

 4.  Agnieszka Gajowniczek 

 5.  Andrzej Kuriata 

 6. Maciej Kuriata 

 7. Józef Łastówka 

 8. Renata Mendala 

 9. Krzysztof Mościcki 

 10. Wojciech Prawecki 

  

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9.9, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 10 porządku obrad. 

 

 
Pkt 10. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że w punkcie 5 

porządku obrad na złożone dwa zapytania zostały udzielone odpowiedzi, a w związku 

z tym zamknął punkt 10 po czym przeszedł do realizacji punktu 11 porządku obrad. 

Pkt 11. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Państwa radnych                     

o składanie wniosków, informacji i oświadczeń. 

1.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Przewodniczących 

poszczególnych komisji stałych o przygotowanie sprawozdań z działalności komisji za 

rok 2019, które będą przedstawione na sesji w grudniu lub w styczniu. 
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2.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy był poruszony 

temat wysypiska śmieci? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że zobowiązał pracowników              

z referatu gospodarki terenowej do przeprowadzenia kontroli ze spisem                    

i dokumentacją fotograficzną po czym wystąpimy do ZUK Spytkowo w celu 

wyjaśnienia tej sprawy. 

3.Radny Józef Łastówka powiedział, że pracownicy Urzędu Gminy Srokowo wystąpili 

z inicjatywą podobną do Szlachetnej Paczki, aby pomóc jednej z mieszkanek naszej 

gminy, a mianowicie piętnastoletniej dziewczynki ze Szczeciniaka. Dziewczynka ta na 

skutek choroby nie może kontynuować nauki w szkole, ale można jej pomóc 

zakupując np. tablet dotykowy, na którym pisałaby kostkami palców. Radny 

zaproponował, aby chętni członkowie Rady Gminy dołożyli się do zakupu takiego 

sprzętu, który zostanie wręczony chorej dziewczynce w okresie przedświątecznym. 

Wszelkie datki można wpłacać w biurze Rady Gminy, u Pani Skarbnik oraz w dziale 

kadr i płac. 

4.Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o połączenia 

komunikacyjne na trasie Kętrzyn-Wikrowo-Jegławki-Kosakowo-Srokowo to od Pana 

Starosty wpłynął wniosek o wsparcie finansowe w wysokości 30 tys. zł na rok przy 

trzech kursach. Spraw jest o tyle pilna, że Starosta czeka na informacje od nas czy 

udzielimy im takiego wsparcia czy też nie, ponieważ w dniu jutrzejszym musi być już 

przygotowany wniosek do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego i złożony najpóźniej do 

piątku. Jeśli nie będzie dojazdów nawet dla kilku uczniów (oraz osób, które czasami 

korzystają z transportu publicznego) to pojawi się duży problem, gdyż dzieci nie mają 

nawet możliwości skorzystania z internatu, który jest w tym roku szkolnym 

zamknięty. Pan Wójt będzie jeszcze rozmawiał ze Starostą i przewoźnikiem, aby 

środkowy kurs zawiesić, a pozostawić dwa połączenia (rano i w godzinach 

popołudniowych).  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że jeśli zostanie zabrany drugi kurs to 

część dzieci nie dojedzie do szkoły ponieważ pierwszym kursem nie wszyscy się 

mieszczą. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń potwierdza stanowisko Pani 

radnej Gajowniczek. Uważa, że z dojazdów korzysta więcej niż 9 osób ponieważ po 

trasie więcej osób korzysta z transportu. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że powinniśmy pamiętać o tym, iż część 

dzieci nie wykupuje biletów miesięcznych, ponieważ o różnych godzinach kończą  

zajęcia szkolne. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski uważa, że należy złożyć taką deklarację 

Staroście. Pomimo to będziemy prowadzili jeszcze dodatkowe rozmowy                             
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z przewoźnikiem odnośnie zmian w kontynuacji z trzech do dwóch kursów dzięki 

czemu zejdziemy z ich dofinansowania czyli z 30 tys. zł na 20 tys. zł w ciągu roku. 

Wójt zapytał czy takie rozwiązanie jest do przyjęcia przez Radę Gminy?  

Radni wyrazili zgodę.     

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 12 porządku obrad. 
 

 

Pkt 12. 

Zakończenie obrad XIV sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń wypowiadając formułę            

„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XIV sesji Rady Gminy 

Srokowo”  po czym o godz. 17.50 zamknął obrady sesji. 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 31 stron i 18 załączników. 

 

 
 
                                                                         Przewodniczący Rady Gminy                                                                  

                                                                                   Piotr Dziadoń 
 

 

 

 
Protokół sporządziła:   
     Olga Szostek 


